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 Regionstyrelsen 

 

Upphandling av nytt huvudjournalsystem 
 

Svårigheterna i processen kring anskaffandet av ett nytt 

huvudjournalsystem är väl kända. Tidigare erfarenheter från andra regioner 

visar att riskerna är avsevärda både avseende upphandling och 

implementering av nya system. Samtidigt vet vi att vårdens medarbetare 

inom de närmaste åren behöver få tillgång till ett nytt och bättre anpassat 

huvudjournalsystem än det nuvarande, som börjar närma sig sitt 

slutdatum. 

 

Riskerna med att inte byta ut det nuvarande journalsystemet är svåra att 

överblicka. Tydligt är att risken för haverier, intrång eller händelser som 

har stor påverkan på att kunna upprätthålla vården i Stockholm är stora. 

Därför är det av stor vikt att ett beslut om nytt huvudjournalsystem kan 

komma på plats snarast.  

 

Av detta skäl och med hänsyn till vikten av bred parlamentarisk enighet 

kring beslut med påverkan på regionens ekonomi och verksamhet över 

mycket lång tid, har vi krävt att processen och beslutet präglas av en 

parlamentarisk samsyn. 

 

Det står nu klart att Socialdemokraterna inte har lyckats ena den styrande 

koalitionen till stöd för detta tilldelningsbeslut då Vänsterpartiet väljer att 

inte ställa sig bakom beslutet. Det innebär att vänsterstyret inte klarat av att 

möta ett grundläggande krav som vi ställt för att kunna ställa oss bakom 

tilldelningsbeslutet i denna upphandling. 

 

Därtill kantas processen kring upphandlingen av flera frågetecken och 

brister. Vi vill här lista några av dessa exempel. 

 

1. Flera nationella medier har rapporterat om läckta uppgifter från 

upphandlingen. Dessa uppgifter har inte entydigt kunnat avfärdas. 

Medieuppgifterna väcker frågor om politiska kopplingar till dessa 

eventuella läckor i upphandlingen. Vi känner oss inte trygga med att 

sådana kopplingar helt kan uteslutas. 

 

2. Den advokatrapport som granskat två av de utpekade läckorna 

(ljudupptagningarna) skickades till våra partier först dagen innan 

beslutet i regionstyrelsen och har avgränsats på ett sätt som gör att 

frågor kvarstår. Vad som inte framgår av rapporten är exempelvis 

följande: 

a. 3 av 4 uppgifter i dessa ljudupptagningar har bekräftats som 

riktiga. Det vill säga att uppgifterna i sig själv har 

överensstämt med det sekretessbelagda 
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upphandlingsmaterialet. Det gäller frågan om sänkt prisnivå, 

antal kvarvarande anbudsgivare, samt namnet på 

kvarvarande anbudsgivare (uppgifterna om CE-märkning 

har bedömts felaktiga). 

b. Samtliga uppgifter som framkommer av ljudupptagningarna 

är alltså uppgifter som vid tillfället omfattats av sekretess. 

c. Advokatbyrån har inte fått i uppdrag att gå till botten med 

om läckor har funnits i upphandlingen. Därmed har inte 

några andra personer än den tjänsteman som anges i 

ljudupptagningen utretts i samband med dessa uppgifter. 

d. Advokatbyrån är anlitad av Region Stockholm för att arbeta 

med upphandlingen, varför det går att ifrågasätta 

lämpligheten i att samma byrå fått i uppdrag att utreda om 

upphandlingen i delar har gått rätt till.  

 

3. Tilldelningsbeslutet innebär att regionen väljer det anbud med 

högst totalpris men som anses vara det ekonomiskt mest 

fördelaktiga anbudet, och efter en kvalitetsutvärdering fått det 

lägsta jämförelsepriset. I den politiska beredningsprocessen har det 

inte framkommit hur den politiska ledningen värderat resultaten av 

utvärderingen eller hur man har säkerställt att denna utvärdering 

genomförts på ett högst objektivt sätt 

 

4. Den politiska processen och förankringen kring upphandlingen har 

haft flera brister. Exempelvis sändes bilagan med den avgörande 

kvalitetsutvärderingen ut till regionstyrelsen först dagen innan 

sammanträdet. Att denna bilaga endera varit okänd för styret 

dessförinnan eller undanhållits oppositionen är oavsett vilket 

oacceptabelt. 

 

Sammantaget innebär dessa frågor kring upphandlingen i allmänhet och 

den politiska beredningen i synnerhet att vi inte kan delta i 

tilldelningsbeslutet. Det vore att skänka legitimitet till en process som vi 

anser har brister. 

 

Moderaterna, Kristdemokraterna och Liberalerna deltar därför inte i detta 

beslut. Vi vill dock tydliggöra att vi, trots dessa frågetecken, likafullt 

kommer att utgöra en del av den så viktiga implementeringsfasen av ett nytt 

journalsystem när så ska ske. Vi anser att samtliga partier har ett ansvar för 

att noga följa, granska och bidra till detta arbete. Vi ser fram emot att en 

sådan styrgrupp inrättas omgående och välkomnar att regionstyret har valt 

att tillmötesgå detta önskemål.  


